
 
 
 
  

Kommenterad dagordning inför Allmänna rådet den 18 november 2015. 

Sammanhållningspolitiken vid Allmänna rådet (General Affairs Council, 
GAC) den 18 november.   

Ordförandeskapet (Luxembourg) har valt att samlat diskutera tre 
övergripande frågor kring EU:s sammanhållningspolitik vid allmänna 
rådet den 18 november.  

 
1. Bidraget från de europeiska struktur- och investeringsfonderna 

till en koldioxidsnål ekonomi. 
 
-Antagande av rådsslutsatser 
-Diskussion 
 
Dokumentbeteckning 

-  
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
För programperioden 2014 – 2020 har sammanhållningspolitiken präglats 
av tematisk koncentration, resultatorientering och insatsernas koppling 
till Europa 2020-strategin. Den tematiska koncentrationen innebär att 
det idag finns 11 tematiska mål inom vilka insatserna ska genomföras.  
 
Ett av dessa mål är övergången till en koldioxidsnål ekonomi. Utöver 
detta fastställdes också en budgetnivå för detta tematiska mål. För de 
mer utvecklade regionerna, d.v.s. inklusive de svenska regionerna, har det 
fastställs att minst 20 % av medlen ska användas till övergången till en 
mer koldioxidsnål ekonomi.  
 
En annan nyhet denna programperiod är att regelverket har samordnats 
inte bara med fonderna mellan sammanhållningspolitikens olika fonder 
(regionala utvecklingsfonden, socialfonden och sammanhållningsfonden) 
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utan också med Europeiska jordbruksfonden för landsbygdsutveckling 
och Europeiska havs- och fiskerifonden. Det gemensamma namnet för 
samtliga dessa fonder är de europeiska struktur- och 
investeringsfonderna (ESI-fonderna). 
 
Kommissionen har bl.a. konstaterat att närmare 25 % av de samlade 
resurserna från ESI fonderna kan kopplas till omställningen till en 
koldioxidsnål ekonomi. Detta innebär att mer medel avsatts till detta 
ändamål än det som är kravet i den gemensamma förordningen för ESI-
fonderna.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Regeringen välkomnar att ordförandeskapet lyfter frågan om ESI-
fondernas bidrag till en koldioxidsnål ekonomi.   
 
Det är väsentligt att visa på de möjligheter som finns för fonderna att 
bidra till en kodioxidsnål ekonomi. Regeringen anser att det är en viktigt 
att följa utvecklingen så att konkreta resultat kan redovisas. 
 
Regeringen bör kunna ställa sig bakom ordförandeskapets förslag till 
rådsslutsatser. 
 
EU-nämnden och näringsutskottet 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd med EU-nämnden eller 
för information i näringsutskottet.  
 

2. Interreg: strukturfondernas bidrag till gränsöverskridande 

samarbete. 

 
-Antagande av rådsslutsatser 
-Diskussion 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
Inom Interreg-programmen görs insatser för att bygga och ta tillvara 
erfarenheter över landsgränser inom EU och ibland tillsammans med 
närliggande länder utanför EU. Det gränsöverskridande samarbetet 
utgör dock en relativt liten del av resurserna för 
sammanhållningspolitiken, ca 3 %, men bidrar med konkreta samarbeten 
mellan EU:s medlemsländer.   
 
Interreg-programmen bidrar till att unionen fungerar bättre i 
gränsregioner, och att sprida erfarenheter mellan medlemsländerna. 
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Dessa åtgärder genomförs inom ramen för de generella riktlinjerna för 
sammanhållningspolitiken.   
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Regeringen välkomnar en diskussion om det viktiga gränsöverskridande 
samarbetet inom Interreg-programmen. Regering anser att det är viktigt 
att lyfta fram gränsöverskridande insatser, som ger ett genuint mervärde 
för unionen. 
 
Regeringen bör kunna ställa sig bakom ordförandeskapet förslag till 
rådsslutsatser.  
 
EU-nämnden och näringsutskottet 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd med EU-nämnden eller 
för information i näringsutskottet. 
 
 

3. Prioriteringar och förväntningar från medlemsländerna när 

det gäller förenkling av EU:s struktur- och 

investeringsfonderna. 

 
-Antagande av rådsslutsatser 
-Diskussion 

 
Dokumentbeteckning 

- 

 
Rättslig grund 

- 

 
Bakgrund 

Insatserna inom ramen för ESI-fonderna genomförs med delad 

förvaltning mellan EU-kommissionen och medlemsstaterna.  

Det gör att det finns ett omfattande och komplext regelverk på EU-nivå 

som ska tillämpas av nationella genomförandeorganisationer.  

Därför anses det angeläget att se över vilka möjligheter det finns att 

förenkla genomförandet. Dessa ansträngningar måste göras på alla 

nivåer. Kommissionen har inrättat en högnivågrupp som ska följa 

genomförandet och bedöma hur de möjligheter som finns i regelverket 

tas tillvara av medlemsländerna och sprida goda exempel.  

 

Ordförandeskapet har ambitionen att diskutera möjliga förenklingar av 

administrationen av fonderna.  

 

Förslag till svensk ståndpunkt 
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Regeringen stödjer förenklingsambitionen för 

sammanhållningspolitiken. Det är särskilt viktigt för de slutliga 

stödmottagarna, men också för de nationella myndigheterna. Samtidigt 

är det fortsatt nödvändigt att säkerställa att medel används på ett korrekt 

sätt.  

 
Regeringen bör kunna ställa sig bakom ordförandeskapet förslag till 
rådsslutsatser.  

 

EU-nämnden och näringsutskottet 

Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd med EU-nämnden eller 

för information i näringsutskottet.  


